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12 październik 2015

12 października: „Prawdziwym problemem naszych czasów jest brak wiary”

  
12 października w nocy, podczas uroczystości wigilii objawień, Jego Eminencja kardynał
Giovanni Battista Re wygłosił homilię poświęconą „niepokojącym zjawiskom, które
zagrażają przyszłości”. Emerytowany prefekt Kongregacji do spraw Biskupów wskazał
przykłady „różnych współczesnych kryzysów”, w tym „kryzysu ekonomicznego i
finansowego od lat dotykającego wiele rodzin”, kryzysu moralnego oraz kryzysu
społecznego, który niesie ze sobą liczne, złożone problemy. Kardynał podkreślił, że „u
podstaw tych kryzysów leży ten, który jest źródłem wszystkich innych: brak Boga”.
Kardynał mówił także: „Bez Boga, mężczyźni i kobiety pozbawieni są zasad, które
wyznaczają im drogi życia” oraz podkreślał, że „kiedy Bóg traci należne mu centralne
miejsce, także człowiek traci swoje właściwe miejsce”. Dzieje się tak, bo „będąc daleko
od Boga człowiek gubi się, poddaje się działaniu osobistych egoizmów i grupowych
interesów”.
Odnosząc się do problemu braku wiary, kardynał Giovanni Re przypominał czytaną w
czasie Mszy św. Ewangelię, opisującą Świątynię Jerozolimską, „którą Chrystus zastał
zamienioną w jaskinię handlu i interesów”. Omawiając ten fragment Pisma Świętego
kardynał prosił pielgrzymów, aby zastanowili się nad „miejscem, jakie Bóg zajmuje w
[ich] sercu i życiu”; przestrzegał przy tym przed niebezpieczeństwem odsunięcia Boga
na ostatnie miejsce pośród zajmujących człowieka spraw.
Kardynał Giovanni Re zacytował również homilię wygłoszoną przez papieża Jana Pawła II
podczas beatyfikacji pastuszków Franciszka i Hiacynty Marto (13 maja 2000 r.): „Ci,
którzy przyjmują tę obecność [Boga], stają się przybytkiem (…) Najwyższego”.
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